

第十六部分 国内贸易

一、简要说明

1.本意资料反映西安市批发和零售业、住宿和餐饮业的发展与经营状况，主要内容包包括：社会消费品零售总额，限额以上批发和零售业、住宿和餐饮业基本情况，连锁经营情况，重点交易市场情况等。

2.2021年起数据不含西安（西咸新区）—咸阳共管区。

3.限额以上企业指年主营业务收入2000万元及以上的批发企业（单位）；500万元及以上的零售业企业（单位）；200万元及以上的住宿和餐饮业企业（单位）。

4.批发业、零售业、住宿业、餐饮业大中小微企业划分按照《统计上大中小微企业划分办法（2017）》标准执行。

二、主要指标

社会消费品零售总额（亿元）	4642.11	比上年下降	5.2%
---------------	---------	-------	------

16 DOMESTIC TRADE

I. Brief Introduction

1.This chapter reflects the management and development of wholesale and retail trades, hotels and catering services in Xi'an, mainly including: total retail sales of consumer goods, the basic conditions enterprises above designated size in wholesale and retail trades, hotels and catering services, the conditions of chain stores, focus on transaction markets, etc.

2.The data from 2021 exclude areas mutually controlled by Xi'an (Xixian New Area)-Xianyang.

3.Enterprises above designated size cover wholesale enterprises with revenue from principal business over 20 million yuan, retail enterprises with revenue from principal business over 5 million yuan, hotel and catering services enterprises with revenue from principal business over 2 million yuan.

4.The division standard of large/medium/small/mini sized enterprises of wholesale, retail trades, hotels and catering services is based on the Division Standard of Large/Medium/Small/Mini Sized Enterprises in 2017.

II . Major Indicators

		Increase over Preceding Year
Total Retail Sales of Consumer Goods (100 mil. yuan)	4642.11	-5.2%